
   

   

 

Møtereferat - Sikkerhetsforum 
 

Dato:   30. januar 2025 

Tid:   09:30 – 15:30 

Sted:   Havtil, møterom Alexander Kielland 

Til stede:  Se vedlegg 

 

1. Velkommen 

Sikkerhetsforums (SFs) leder, Anne Myhrvold ønsket velkommen til møtet.  

NITOs representant for dette møtet, Berit Søgne Sandven, presenterte seg. 

Innkalling og agenda ble godkjent.  

2. Referat fra forrige møte 

Det var kommentert at referanse til Safes innlegg under punkt 3 manglet. Dette er korrigert. 

Referatet ble godkjent. 

3. Digitalisering og KI 

Havtil v/Linn Iren Vestly Bergh innledet dette tema ved å presentere Havtils aktiviteter, 

prioriteringer og kunnskapsutvikling innen digital sikkerhet. Se lenke til presentasjon. Hun 

understreker behovet for å involvere vernetjenesten i digitaliseringsprosjekter. Det vises også 

til en nylig publisert rapport der DNV på oppdrag fra Havtil, har utarbeidet en 

kunnskapsoversikt knyttet til forsvarlig bruk av kunstig intelligens i petroleumssektoren. 

OffshoreNorge v/Egil Knutsen presenterte eksempler på hva som foregår innen digital 

samhandling på ulike områder i næringen. Dette har i hovedsak omfattet erfaringsdeling og 

læring, å følge med på regulering som skjer på EU-nivå, samt å følge med i det som skjer 

innen standardisering. Se lenke til presentasjon.  

Prosessen med Norges implementering av EU-reguleringer og -forordninger, samt 

viktigheten av å gjennomgå HMS-regelverket og oppdatere standarder ble diskutert. 

Arbeidstakersiden (NITO, Tekna, Safe) v/Lars Martin Bøe presenterte arbeidstakersidens 

perspektiv på digitalisering og KI. Se lenke til presentasjon.  

Arbeidstakersiden v/Idar Herland (Safe) gjennomgikk resultater fra Safes 

spørreundersøkelsen knyttet til forhold innen boring og brønn, som har kommet frem i 

studien om Endrede rammebetingelser og konsekvenser for arbeidsmiljø og sikkerhet i 

petroleumsvirksomheten (2023). I studien kommer det fram at ansatte innen boring og brønn 

opplever betydelige sikkerhetsmessige utfordringer knyttet til IO-modellen. Hensikten med 

spørreundersøkelsen er å få en bredere forståelse av opplevd situasjon, og om det har skjedd 

endringer. Se lenke til undersøkelsen.  

I diskusjon rundt bordet kommer det frem at partene jobber ulikt med digitalisering og KI ut 

fra egne behov og egen kontekst. Det er et bredt og komplekst tema. For Sikkerhetsforum er 

https://ptil.sharepoint.com/:p:/r/sites/Samarbeid-Sikkerhetsforum/Delte%20dokumenter/General/02%20M%C3%B8ter/M%C3%B8ter%202025/1.%2030.01.2025%20M%C3%B8te%20i%20Sikkerhetsforum/Presentasjoner/1.%20Digital%20sikkerhet,%20Havtil,%20Linn%20Irene%20Bergh.pptx?d=w181691c398074cb1bcd42cf8514dd46a&csf=1&web=1&e=tREsvK
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https://ptil.sharepoint.com/:p:/r/sites/Samarbeid-Sikkerhetsforum/Delte%20dokumenter/General/02%20M%C3%B8ter/M%C3%B8ter%202025/1.%2030.01.2025%20M%C3%B8te%20i%20Sikkerhetsforum/Presentasjoner/2.%20Digitalisering%20og%20KI%20-%20Fra%20arbeidsgiversiden,%20Egil%20Knudsen.pptx?d=wdd47682d90fb47ae848d29699fcf8a8d&csf=1&web=1&e=roEnmP
https://ptil.sharepoint.com/:p:/r/sites/Samarbeid-Sikkerhetsforum/Delte%20dokumenter/General/02%20M%C3%B8ter/M%C3%B8ter%202025/1.%2030.01.2025%20M%C3%B8te%20i%20Sikkerhetsforum/Presentasjoner/3.%20Digitalisering%20og%20KI%20-%20perspektiver%20fra%20arbeidstakersiden.pptx?d=w8082ab13addd415ab8d53e25f6068887&csf=1&web=1&e=htP1O5
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det viktig med kompetansebygging ved å ha dette tema på agendaen jevnlig. 

Sikkerhetsforum ønsker å ha større oppmerksomhet på medvirkning i 

digitaliseringsprosjekter som pågår. På møter senere i året ønsker vi å bli kjent med gode 

eksempler på medvirkning innen dette området. Man ser at utfordringer som 

Digitaliseringsrapporten har pekt på fortsatt er relevante og må tas opp igjen. LO tok opp 

behovet for tettere samarbeid mellom partene, Offshore Norge vil invitere både 

arbeidstakerorganisasjonene, andre arbeidsgiverorganisasjoner og Havtil til et nærmere 

samarbeid. 

 

4. Partssammensatt gruppe  

Energidepartementet v/Jørgen Teslo informerte om status for sammensetting av 

partssammensatt gruppe i forbindelse med ny HMS-melding. Det er sendt ut invitasjon til 

medlemsorganisasjonene i Sikkerhetsforum samt Fornybar Norge. Det er bedt om 

tilbakemelding med innspill av representanter innen 12. februar. Frist for leveranse i henhold 

til mandat er satt til 26. mars 2026. Leveransen vil danne grunnlag for ny HMS-melding til 

Stortinget. 

 

5. Sak 5 El-sikkerhet - Forbedringsarbeid 

Safe v/Idar Herland innledet med en presentasjon om elektrohendelser og læring. 

Hendelsene knyttes til et spørsmål om kapasitet. Se lenke til presentasjon.  

 

Havtil v/Torleif Husebø presenterte erfaringer og status fra tilsyn. Antall hendelser har ligget 

stabilt på om lag 1 hendelse per år. Se lenke til presentasjon. Erfaring fra granskinger viser 

blant annet at det er manglende læring etter elektrohendelser. Dette er noe Havtil prioriterer 

å følge opp.  

 

Offshore Norge v/Anne Lise Søyland presenterte status over relevante aktiviteter i industrien. 

Se lenke til presentasjon. Det vises til pågående prosjekt som belyser læring på tvers knyttet 

til øking i el-bruk. Dette prosjektet kan Sikkerhetsforum få presentert ved en senere 

anledning.  

 

Offshore Norges er opptatt av å fremme opplæring og kompetanse på dette området og 

viser til deres retningslinje - 059 - Anbefalte retningslinjer for kompetanse og opplæring av 

elektropersonell - Offshore Norge. 

 

I diskusjoner rundt utfordringer nevnes et presset arbeidsmarked med økt elektrifisering og 

økt behov for utenlandsk arbeidskraft. Det oppfordres til å danne faglige nettverk og gode 

tilknytninger til Havtil og Offshore Norge hvor mye relevant informasjon og regelverk er å 

finne. Myndighetene forventer at selskapene tar ansvar for at systemer og kompetanse er på 

plass.  

 

https://ptil.sharepoint.com/:p:/r/sites/Samarbeid-Sikkerhetsforum/_layouts/15/Doc.aspx?sourcedoc=%7B4CA21E43-22A5-4C48-A072-0B7BF8EA3DC3%7D&file=5.%20El-sikkerhet%20og%20forbedringsinitiativer%20-%20Innledning%2C%20Idar%20Herland.pptx&action=edit&mobileredirect=true
https://ptil.sharepoint.com/:p:/r/sites/Samarbeid-Sikkerhetsforum/_layouts/15/Doc.aspx?sourcedoc=%7B6D8DAC82-15A6-47DE-B47A-06B44D474672%7D&file=6.%20El-sikkerhet%20og%20forbedringsarbeid%2C%20Torleif%20Huseb%C3%B8.pptx&action=edit&mobileredirect=true
https://ptil.sharepoint.com/:p:/r/sites/Samarbeid-Sikkerhetsforum/_layouts/15/Doc.aspx?sourcedoc=%7B0A0F8E76-3CB0-41BA-9716-49913C0455E3%7D&file=7.%20Sammendrag%20Elektrohendelser%2C%20Offshore%20Norge%2C%20Anne-Lise%20S%C3%B8yland.pptx&action=edit&mobileredirect=true
https://www.offshorenorge.no/fagstoff/retningslinjer/arkiv/drift/andre/059-anbefalte-retningslinjer-for-kompetanse-og-opplaring-av-elektropersonell/
https://www.offshorenorge.no/fagstoff/retningslinjer/arkiv/drift/andre/059-anbefalte-retningslinjer-for-kompetanse-og-opplaring-av-elektropersonell/


   

   

 

6. Sikring – Status 

Havtil v/Ingvild Klaveness presenterte Havtils status innen sikring. Dette omfattet risiko- og 

trusselbildet, oversikt over tiltak i næringen samt oversikt over hva som gjøres fra det 

offentlige. Vi ser et varig endret trusselbilde. Verdikjeden gjør at vi påvirkes av det 

internasjonale trusselbildet og gjør vår egen situasjon vanskeligere å forstå. Trusselaktørene 

er i stadig utvikling og verdien av våre leveranser har økt. Dette innebærer at næringen 

tilsvarende må justere egne sikringstiltak. Dersom tiltakene ikke justeres, vil en risikerer at 

sikringsrisikoen øker. Havtil vil fortsette med å følge opp aktørenes risikostyring, herunder 

det grunnleggende som innebærer blant annet at virksomhetene håndterer sikringsrisikoen, 

forstår verdi- og trusselbilde, etablerer og opprettholder sikringstiltak, innehar riktig 

kompetanse og at det er verifisert at sikringstiltakene fungerer som tiltenkt.  

  

Den 5. februar vil PST, NSM og Etterretningstjenesten publisere de årlige trussel- og 

risikovurderingene. Dette utgjør et grunnlag for en oppdatering av trusselbildet for aktørene. 

Havtil vil publisere et sammendrag av disse på Havtils nettsider. 

 

I diskusjon rundt bordet ble forhold rundt sikringssituasjonen når kontrollrom flyttes til land 

tatt opp. Viktigheten av å forstå trusselbildet og mulige konsekvenser som kan oppstå ble 

understreket. Videre ble det gitt innspill om blant at behovet for tydelig kommunikasjon, 

faren for desinformasjon og at sikring som tema, inkl forebygging og håndtering, må bygge 

på samhandling mellom partene. Her har partene ikke motstridende interesser. 

7. Bekymringsmeldinger – Status 

Havtil v/Eva Hølmebakk presenterte oversikt og statistikk over varslede bekymringsmeldinger 

i perioden 2021-2024, samt enkelte forhold og trender som utpeker seg. Se lenke til 

presentasjon.  

8. Bedriftsbesøk 

Bedriftstur til Oslo har blitt diskutert tidligere. Nye forslag til bedrifter å besøke kom på 

bordet. Alternativ tur til Aberdeen ble foreslått, men flertallet ønsker en tur til Oslo og besøke 

relevante bedrifter der. Komiteen jobber videre med forslag som har kommet frem.  

9. Årskonferanse 

Programkomiteen for Årskonferansen skal ha møte 7. februar.  

10. Runde rundt bordet 

Offshore Norge v/Mona Nilsen: HMS-forum 12. februar der tema som tas opp er bl.a. el-

hendelser og læring etter hendelser, bærekraft, vedlikehold, KI. Offshore Norges v/Knut 

Thorvaldsen informerte om at Årskonferanse er satt til 6. mars. Invitasjoner til 

Sikkerhetsforums medlemmer kommer. 

Norges Rederiforbund v/Øyvind Jonassen: Årskonferanse 1. april. Rapport om «Kompetanse 

og omstilling i norsk offshorenæring» ble publisert 30.01.25. 

Safe v/Idar Herland: Arbeider med oppfølging av enkelthendelser og bekymringsmeldinger. 

https://ptil.sharepoint.com/:p:/r/sites/Samarbeid-Sikkerhetsforum/_layouts/15/Doc.aspx?sourcedoc=%7B12E22533-72AF-4FBC-9D20-98CCE57546CC%7D&file=8.%20Varsling%20av%20bekymringsmeldinger%20til%20Havtil%20i%20perioden%202021-2024.pptx&action=edit&mobileredirect=true
https://ptil.sharepoint.com/:p:/r/sites/Samarbeid-Sikkerhetsforum/_layouts/15/Doc.aspx?sourcedoc=%7B12E22533-72AF-4FBC-9D20-98CCE57546CC%7D&file=8.%20Varsling%20av%20bekymringsmeldinger%20til%20Havtil%20i%20perioden%202021-2024.pptx&action=edit&mobileredirect=true
https://www.offshorenorge.no/contentassets/bac162eb03e94f74931130f5860da2b9/nifurapport2025-3.pdf
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Safe v/Halvor Erikstein: «Historiens glemmebok» tar opp eksempler fra historien, der fare for 

helseskade blir oversett til fordel for profittmuligheter.  

Norsk Industri v/Berit Søgne Sandven: Sefina de Klerk er valgt som visepresident i nytt 

hovedstyre i NITO. 

Styrke v/ Lill Heidi Bakkerud: Har hatt fokus på rammebetingelser for dem som jobber i 

bransjen. Vernetjenesten og verneapparatet generelt opplever utfordringer knyttet til egen 

kapasitet, og det å strekke til.  

LO-kongressen avholdes i mai 2025. LOs Havenergikonferanse avholdes i februar 2025. 

LO v/Dag Yngve Johnsen: Samarbeid for Sikkerhet (SfS) blir ledet av daglig leder, Hugo 

Halvorsen etter midlertidig budsjett for 2025. Det er nedsatt en arbeidsgruppe ledet av Atle 

Ringheim (Offshore Norge) som også er styreleder i SfS for inneværende periode. 

Arbeidsgruppens oppgave er å beskrive inntil 3 ulike modeller for fremtidig strategisk retning 

for Samarbeid for sikkerhet. 

Norsk Industri v/Henrik S. Fjeldsbø: Revisjoner, retningslinjer, standarder, logistikkløsninger. 

Norsk Industri v/Berit Sørset: Industrikonferansen skal avholdes i mai. Det har kommet ut en 

ny utgave av HOP-veilederen. Det jobbes med å motivere medlemmene til å legge inn 
målinger i EXPO-databasen hos STAMI. Sykefravær og IA er også aktuelle tema generelt. 

Norsk Industri v/Kari Svendsbø: Fellesmøte skal arrangeres i vår. Der tas opp tema om 

arbeidsmiljø og helse, sykefravær, kompetanse, ikke glem arbeidsmiljøet. Det jobbes også 

med å lage kampanjer for arbeidsmiljø, inkludert reels som kan sees på alwayssafe.no 

Havtil v/Finn Carlsen: Likelydende brev om dykking. Havtil hatt en liten endring i strategi med 

mer fagdager og konferanser.  

Havtil v/Anne Myhrvold: I 2025 er det 45 år siden Alexander Kielland-ulykken og 15 år siden 

Macondo-ulykken. Minner om RNNP-publisering 20. mars.  
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Til stede fra Sikkerhetsforum: 

Bedrift Navn Til stede Meldt forfall 

Offshore Norge Knut Thorvaldsen x  
 

Erling Meyer x  
 

Mona Nilsen x  

Norsk Industri Berit Sørset x  

 Dag Bekkelund  x 

 Kari Svendsbø x  

Norges Rederiforbund (NR) Øyvind Jonassen x  

 Janike A. Myre x  

IndustriEnergi (IE) Henrik S Fjeldsbø x  

 Lill-Heidi Bakkerud x  

Fellesforbundet Mohammad Afzal  x 

Landsorganisasjonen (LO) Dag Yngve Johnsen x  

Lederne Marte Gundersen x  

SAFE Halvor Erikstein x  

 Idar Martin Herland x  

DSO Morten Kveim x  

El & IT Forbundet Terje Hansen x  

NITO Berit Søgne Sandven for Stig 

Bjarne Wigestrand Moe 

x  

TEKNA Lars Martin Bøe,  x  

Energidepartementet Jørgen Teslo x  

Havindustritilsynet Anne Myhrvold x  

 Finn Carlsen x  

 Ingvill Røsland x  

Til stede for enkeltsaker: 

Offshore Norge:  

Egil Andre Knutsen, Fagsjef digitalisering  

Anne Lise Søyland, Operasjonell styring og regelverk  
  

Havtil:  



   

   

 

Linn Iren Vestly Bergh  

Torleif Husebø  

Ingvild Klaveness  

Eva Hølmebakk  

Lars Melkild  

 

  

 


